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U četvrtak (16. 12.2021.) u emisiji Otvoreno gostovali su umirovljni zastupnici Hrvatskog sabora
kako bi urbi et orbi još jednom kazali rekli kako je neprimjereno ponašanje MOST-a i ostalih
stranaka koji se zalažu za referendum na kojem bi građani odlučili da li nastaviti politiku Stožera
ili je Hrvatski sabor mjesto gdje će se donositi odluke dvotrećinske većine. Dakle, radi se o
ljudskim slobodama i samim time o ustavnim načelima. Prilično je ignorirana činjenica da
preostale lijeve opcije zahtjevaju dvotrećinsko odlučivanje u Hrvatskom saboru ali bi bio Istočni
grijeh kada bi podržali desnu opciju, kao što se i priliči u balkanskoj krčmi.      

  

Ponovimo. Vladajući bi, u prvom koraku, smanjile (možda i ukinule – zašto ne, posebno ako to
zahtijevaju neke nove okolnosti o čemu će konačnu, jasno, političku odluku donijeti stanka na
vlasti) ustavom zagarantirane slobode i demokraciju, bar za vrijeme prisutne krize, a oporba se
zalaže za očuvanje minimuma demokracije ako je uopće moguće Hrvatsku nazvati
demokratskom državom. To je stvarni prijepor. O tome se radi. Prema tome, rasprava koja je
vođenja u srijedu prije glasovanja u Hrvatskom saboru je bila fokusirana na odgovor na pitanje
da li uopćeÂ  i koliko demokracije osigurati u ovim kriznim uvjetima. Vladajući kažu malo ili
ništa. Oporba se zalaže za demokraciju. Bar riječima. Radi se o presudnom pitanju, posebice,
ako se ima u vidu da građane nitko ništa ne pita.

  

Legitimno je da se u Hrvatskom saboru raspravljaju sva (ne)zamisliva pitanja. Od građana
izabrani predstavnici mogu i moraju zastupati interese građana koji su ih birali. Nema tu
nikakvih ali ili možda ili ako. To je tako i tako jedinom može biti. Što vrijedi za demokratske
sustave ne vrijedi u našoj sve življoj balkanskoj krčmi. U balkanskoj krčmi političari predstavljaju
samo i jedino svoju partiju. To ide tako daleko da se odriču svoga, čak ljudskog, dostojanstva.

  

Otvoreno je, emisija je dobila naziv da bi se jasno poručile gledateljstvu kako u emisiji nitko nije
može biti zaštićen, po prirodi stvari, jednu od emisija posvetila radu Hrvatskog sabora. Na kraju
godine dobro je organizirati takvu emisiju kako bi relevantni čimbenici ocijenili rad Hrvatskog
sabora.

  

Umjesto zagovornika demokracije i znanstvenih djelatnika koji izučavaju demokratske sustave,
posebno razvoj demokracije u Hrvatskoj, dobili smo stare umirovljene predstavnike političkih
opcija koje su protiv referenduma. Kada je riječ o javnoj televiziji, kao što je to HRT, da ne bude
zabune, to nije učinjeno namjerno. Sve se je dogodilo slučajno. Tako u emisiju slučajno nisu
pozvani zagovornici referenduma. Slučajno gosti dok su bili na političkim funkcijama nisu
organizirali niti jedan referendum. Referendum na kojem su se građani izjasnili o ulasku u EU i
nije bio referendum već posebna priča posebno pripremljena za tu priliku (valjda, da bi bilo
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svečanije). Â I to je posve slučajno. Tako se je MOST slučajno izjednačio sa Živim zidom.
Slučajno, jer retorika i biračko tijelo MOST-a nije moguće dovesti u vezu sa Živim zidom.
Slučajno se zaključuje kako njihovu poveznicu valja tražiti u jednako zastrašujućem divljaštvu i
neodgovornosti ove dvije stranke. Zaboravlja se kako je premijer Andrej Plenković „ganjao“
Nikolu Grmoju po dvorani Hrvatskog sabora, samo zato jer je divljak pa bi, kao divljak, mogao
učiniti nešto što nije na razini standarda ponašanja Bruxellesa. Domovinski pokret se smatra,
odlaskom Miroslava Škore, gubitničkom kombinacijom pa nije zaslužio posebnu osudu.
Suverenisti su dobili po prstima od svoga dojučerašnjeg čelnika pa nije ni potrebno istaći kako
je jedino Hrvoje Zekanović političar od formata. Tako je cijela emisija prošla u slučajnim
pogreškama da bi se na kraju – ne slučajno! - Â zaključilo kako su za nered u Hrvatskom
saboru krivi zagovornici referenduma.

  

Nakon emisije sam odlučio potpisati i tako podržati inicijativu MOST-a za referendum. Ne radim
to jer time ocjenjujem inicijativu MOST-a. To radim zato jer podržavam referendum kao temeljni
institut demokracije. Â To smatram patriotskim činom. Nema demokracije niti promjena bez
referenduma. To je u skladu sa Voltairom koji je (otprilike) kazao – gospodine ja ću život dati
kako bi kazali što imate iako se s vama uopće ne slažem. Međutim, Voltaire je trijezan što nije
primjereno stanje u balkanskoj krčmi. Na kraju zahvaljujem se HRT-u za još jedan mamurluk
koji se može jedino izliječiti referendumom.
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